
J e s e n n é  S t r e t n u t i e  ( J e S )  K V T S  -   2 0 1 2  Banská Bystrica – in formác ia  o  p r iebehu  
Naše tradičné spoločné podujatie sa v tomto roku uskutočnilo v Banskej Bystrici, v priestoroch Univerzity Mateja Bela.  V B. Bystrici a jej 

blízkom okolí pôsobí 22 turistov, ktorí sa niekedy zúčastnili ZhC, ktoré som viedol. Na moju výzvu, aby sa pokúsili vytvorili podmienky na 
uskutočnenie JeS - KVTS zareagovali pozitívne. Ivan. Valach, jeden z pravidelných účastníkov našich ZhC v ostatných rokoch, zabezpečil 
potrebné priestory v budove UMB, kde sme sa aj v tradičnom termíne, 17.11. (pripadol na sobotu) v hojnom počte stretli. 

Registráciu účastníkov viedla Vierka, ktorá spolu s Andrejom preberali fotografie na „výstavu“, vydávali RRHL, odovzdávali INFOrmačníky 
(č. 24 a aj č. 23) a Andrej aj fotografie inštaloval na priestranný panel. Rýchlo varné kanvice boli stále v permanencií na prípravu kávy, resp. čaju.  

V prvom bloku programu, po mojich a Valachových úvodných otváracích slovách, prvý blok programu JeS „ Vítajte u nás“ už tradične patrí 
„domácim“. V ňom priblížila mesto BB a najmä jeho krásne okolie obrázkami a slovom M. Fábryová, a I. Valach následne v krátkom dokumente 
uviedol film o zaujímavostiach a krásach  majestátnej Poľany. 

V druhom bloku programu JeS som poskytol základnú informáciu (ZIN) o ZhC pripravovaných na rok 2013, ktorú ešte doplnili potenciálny 
vedúci týchto ZhC ( Čech, Kuchárik, Srdoš, Petrinec) nielen o podrobnejšie informácie ale i o obrázky stiahnuté z internetu o programových  
cieľoch jednotlivých ZhC. 

V treťom bloku programu JeS  prítomní zhliadli prezentácie zo ZhC uskutočnených v tomto roku.   
Prvú cestu  - HVŠ (Krušné hory - Harz - Vogezy – Schwarzwald – Šumava) obrazom a slovom priblížili Iveta a Jaro Taranovci. Iveta si na 

pepier pripravila scenár textu a Jaro vybral podľa scenára vhodné obrázky zo svojho bohatého množstva obrázkov. Takýmto spôsobom mala 
prezentácia potrebný spád a priblížila divákom slasti ale i strasti tejto cesty. 

Druhú cestu – PYŠ (Pyreneje Španielska)  priblížil obrazom a i slovom jeden z najstabilnejších a najpravidelnejších účastníkov našich ciest 
Milan Čiap. Ponúkol až nadmerné množstvo pekných  a vydarených obrázkov (stále mali pekné počasie), ale i niekoľko ozvučených 
videosekvencí v kvalite FUL HD. Doplnky ku Milanovmu komentáru predniesol aj Dušan, ktorý cestu pripravil i viedol. 

Tretiu cestu – VRT (Vrcholy Talianska) prezentoval Martin Kleskeň. Jeho fotozábery tradične dobrej kvality jednoducho, niekedy až stroho aj 
okomentoval, a preto bol svojou „asistentkou“ ale i iniciatívnymi účastníkmi cesty sediacimi v hľadisku vecne doplňovaný. 

Štvrtú cestu – KAK (Karavanky + julské a Kamnické Alpy) odprezentoval Marián Sventek. Vzhľadom k tomu, že náročný program tejto 
krátkej cesty počasie dovolilo uskutočniť iba v polovičnom rozsahu, nemali sme príležitosti na nasnímanie veľa dobrých  obrázkov. Takže 
prezentácia nemohla byť tak dlhá ako mohla, takže ju bez problémov zvládol. 

V štvrtom bloku programu som odovzdal odznaky a medaily AVEK tým, čo o to vopred (podľa pozvánky na JeS) požiadali: Belhadj Malek (1. 
stupeň); Ján a Jozef Gabajovci (2. stupeň),  Peter Srdoš (5 stupeň), Iveta Taranová (5. a 6. stupeň) a Ján Tarana (8. stupeň). Pri tejto príležitosti 
som oznámil, že odznaky AVEK 4. a 5. stupňa budú ich výrobcom k lepšiemu rozlíšeniu od odznakov 1.- 3. stupňa farebne doplnené pod textom 
na obrube. 

Piaty blok programu - RETROspektíva našich ciest bola „v rukách“ Mira Tomana, ktorý predstavil ďalšie „historické“ zábery z éry filmových 
diapozitívov, ktoré „krvopotne“ preskenoval a následne náročne farebne korigoval v PC. Takže videli sme obrázky aj z pred 25 rokov. Miro, 
vďaka Ti ! V premiére sme vytvorili nový blok, v ktorom poskytneme priestor 30 minút na prezentáciu našich členov z podujatí súkromných, alebo 
ciest s CK do exotických oblastí, ktorých cieľom bola VhT. Ako prvému sme poskytli možnosť Mirovi Tomanovi, ktorý nám svojimi obrázkami 
priblížil v januári absolvovanú exotickú Patagóniu (cestoval s CK Kudrna) a vo zvyšnom čase ešte i niečo zo zaujímavostí a i hôr ostrova 
Madeira. 

Pred záverom sme ešte vyhodnotili anketu medzi účastníkmi JeS o „fotografiu, ktorá najviac„upútala a zaujala“ z fotografií, ktoré poskytli 
účastníci tohtoročných ZhC. Podľa vyhodnotenia vyplnených a odovzdaných hlasovacích lístkov (RRHL) najviac hlasov získala fotografia s č. 48 
zo ZhC PYŠ, z prehnane  skúpym názvom „PYRENEJE“, ktorej autorom je Jozef Gabaj. Odmenený bol hodnotnou obrazovou publikáciou 
DOLOMITI. Všetky vystavené fotografie zostávajú v archíve KVTS, a budú príležitostne vystavené na ďalších JeS tam, kde na to budú vytvorené 
priestorové podmienky. 

Vyhodnotením prieskumu záujmu medzi účastníkmi JeS  o účasť na ZhC 2013 (z odovzdaných RRHL) bolo konštatované. Č. 131 VPH = 
12%, 132  ŠVA = 14%, 133  ČHA = 33%, 134 NSA = 14% a 135 PAL = 27%, teda je reálny predpoklad uskutočnenia všetkých ponúknutých ZhC  

V zákulisí JeS prebehlo veľa neformálnych diskusií, a najmä spomínaní na spoločne prežité na ZhC. Tiež sa prediskutovali uvažované 
zmeny v činnosti KVTS a i pri organizácií ZhC a odznakov AVEK. 

Na JeS bolo zaregistrovaných 63 účastníkov, a aj niekoľko ďalších, ktorí prišli iba „nazrieť“, takže 60 miestna prednášková sála „práskala vo 
švíkoch“.. -pc-■ 


